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والتي    "Contagionصورة الجائحة في الفيلم السينمائي الأمريكي  "ب   الدراسة السيميولوجيةعنون هذه  ت  
وطريقة   العدوى  وتفشي  الجائحة  عن  تتحدث  قصدية،  كعينة  الفيلم  متتاليات  من  مجموعة  اختيار  تم 
الرئيسي:  التساؤل  لتصويرها من خلال سينما الأوبئة. وذلك للإجابة عن  السينمائية  الصورة    توظيف 

 ؟ " Contagion "كيف تم تجسيد صورة الجائحة في الفيلم السينمائي الأمريكي 
السيميولوجي بالإضافة إلى مجموعة من المقاربات السيميولوجية، أهمها مقاربة    التحليل  فاعتمدنا على 

رولان بارث ومارتن جولي. كما اعتمدنا على شبكة تحليل قمنا بانجازها شخصيا اعتمادا على شبكات 
 تحليل لعدة باحثين. وقد أفضت هذه الدراسة إلى مجموعة من النتائج، أهمها:  

الجائحة، وذلك ليلفت الانتباه إلى الأخطار الوبائية التي لطالما شكلت خطرا  قام المخرج بتوظيف فكرة   .1
 على الإنسان، ولازال خطرها يتصاعد. 

صورة الجائحة في الفيلم السينمائي تم بناؤها باستخدام كل من العناصر التشكيلية الجمالية، الأيقونية   .2
 نتباه. والألسنية المختلفة التي تم توظيفها بشكل متناسق ملفت للا

الفيلم جاء في طابع الوثائقي، وذلك ليعطيه المخرج نوع من الجدية، حيث يصعب تجاهل مضمونه   .3
 من طرف الجمهور.

 
  

 

This semiological study, entitled by "The image of Pandemic in the American Film 

Contagion", characterized watching a movie as an intentional sample, talking about the 

pandemic and the outbreak of infection and the cinematographic method of depicting it 

from epidemics. In order to answer the main question: How was the image of the pandemic 

embodied in the American movie "Contagion?" 

So we relied on the semiological analysis in addition to a group of semiological 

approaches, the most important of which is the approach of Roland Barth and Martin Jolie. 

We also relied on a network of analysis to analyze its accomplishment. This study led to a 

set of results, the most important of which are : 

1. The director employed the idea of a pandemic, in order to draw attention to the 

epidemiological dangers that have always posed a danger to humans, and their danger is 

still escalating. 

2. The image of the pandemic in the movie was produced from the different aesthetic, 

iconographic and linguistics elements that were employed in a harmonious and striking 

manner . 

3. The film came in the nature of a documentary, so that the director gives it a kind of 

seriousness, as it is difficult for the audience to ignore its content . 
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